



**The Ultraviolet Sun**  
Série « Trace », 1999  
© Michael Benson  
Courtesy Michael Benson / Hasted Kraeutler, NYC

## NEW YORK Michael Benson

Michael Benson made his portraits of the sun, planets and their moons in collaboration with NASA and the European Space Agency: His images are composed of hundreds of files created by these agencies since the year 1977, which he assembles and modifies in collaboration with scientists, to respect the geographic reality of the planets. "Benson's project is an elegant fusion of art and science. (...) In this paradoxical process, science informs the creation of the image as the image informs science. "

Michael Benson réalise ses portraits du soleil, des planètes et de leurs lunes en collaboration avec la NASA et l'Agence Spatiale Européenne. Ses images sont composées de centaines de fichiers créés par ces agences depuis les années 1977, qu'il assemble et modifie, en collaboration avec des scientifiques, pour respecter la réalité géographique des planètes. « Le projet de Benson est une fusion élégante de l'art et de la science. (...) Dans ce processus paradoxal, la science informe la création de l'image autant que l'image informe la science ».

**Hasted Kraeutler**  
537 West 24th Street  
10011 New York - États-Unis  
Tél. +1 212 627 00 06  
www.hastedkraeutler.com  
Du 03 février au 26 mars 2011